
Uprzejmie proszę o udzielenie mi odpowiedzi jakim celem, poza fiskalnym, kierują 
się projektodawcy i komórki organizacyjne przygotowujące załączniki do 
rządowych projektów ustawy o wyrobach akcyzowych oraz organy wykonawcze 
podległe Ministrowi Finansów egzekwujące przestrzeganie przepisów ustawy o 
wyrobach akcyzowych, że do wyrobów akcyzowych zaliczają wyroby, których 
przeznaczenie, konstrukcja i praktyczne zastosowanie wskazują, że nie są bronią i 
nie powinny być wyrobami akcyzowymi to jest: 

a) pojemniki aerozolowe zawierające nieszkodliwy dla zdrowia i otoczenia 
pieprzowy gaz łzawiący obrony przed napastnikami (ludźmi i zwierzętami) , o 
którym mowa w art. 11 pkt. 8 ustawy ustawy z dnia 21 maja 1999 r. o broni i 
amunicji (Dz.U.2020.0.955 t.j.) zdefiniowane jako ręczne miotacze gazu 
obezwładniaj ącego 

b) broń broń alarmowa kal. 6 mm, o której mowa w art. 11 pkt. 11 ustawy ustawy z 
dnia 21 maja 1999 r. o broni i amunicji (Dz.U.2020.0.955 t.j.) zdefiniowane jako 
broń palna alarmowa o kalibrze do 6 mm z przeznaczeniem (wg opisu producenta: 
wezwanie pomocy nabojem hukowym lub świetlnym; odstraszanie zwierząt; 
rozpoczęcie zawodów sportowych; wywołanie alarmu w razie niebezpieczeństwa 
oraz w celach rekreacyjnych - wystrzeliwanie rac świetlnych o kal. 15 mm ) 
na posiadanie których nie wymaga się pozwolenia, a kwalifikacja których 
automatycznie rodzi obowiązek bycia podatnikiem VAT niezależnie od wielkości 
obrotu, gdyż zgodnie z art. 113 ust. 13 pkt. Ib ustawy z dnia 11 marca 2004 r. o 
podatku od towarów i usług (Dz.U.2020.0.106 t.j.) nie stosuje się w stosunku do 
takich podatników zwolnień, o których mowa w ust. 1 i 9 i jak tłumaczyć działania 
takich podmiotów (opiniodawców, projektodawców i uchwałodawców), którzy z 
mocy prawa są racjonalnymi, gdyż w przeciwnym wypadku stanowione prawa nie 
poddałyby się poprawnej legislacji, skoro celem pozafiskalnym jest (powinno być) 
dążenie do zmniejszenia ograniczenia, szeroko rozumianej konsumpcji określonych 
wyrobów do jakich na pewno nie można zliczyć opisanych przeze mnie wyżej 
wyrobów spełniających rolę ochronno-obronną i alarmującą (w tym niesienie 
pomocy w okresie stanów klęsk żywiołowych zwłaszcza w okresie nieuniknionych 
coraz większych zmian klimatycznych) i mając na względzie ochronę podmiotów 
małej przedsiębiorczości, w tym mikroprzedsiębiorców, zwłaszcza w okresie 
pandemii jako prowadzący drobną działalność handlową (obroty roczne do 50 tys. zł) 
składam wniosek o stosowna zmianę i proszę o jego uwzględnienie podczas 
najbliższych prac legislacyjnych przy opracowywaniu projektu zmian w ustawie o 
wyrobach akcyzowych. Żywię nadzieję, że zapewnienia kompetentnych podmiotów 
z Rządowego Centrum Legislacji, że działania Centrum nie ograniczają udziału 
obywateli w procesie stanowienia prawa i nie naruszają zasad demokratycznego 
państwa prawnego, w szczególności zasady społeczeństwa obywatelskiego oraz, że 
nie ma przeszkód, aby każdy Obywatel mógł przedstawić w tym zakresie swoją 
opinię, uprzejmie proszę jak w sentencji. W tej sprawie podobne zapytanie 
skierowałem do regionalnej KAS w Lublinie. 


